

EVIDENCE

OTTAWA, Thursday, June 18, 2026

The Standing Senate Committee on Energy, the Environment and Natural Resources met this day at 8:03 a.m. [ET], in camera, to examine and report on Newfoundland and Labrador's offshore petroleum industry; and, in public, for an election of the committee chair; and, in camera, to examine and report on Newfoundland and Labrador's offshore petroleum industry.

Senator Joan Kingston (*Chair*) in the chair.

(The committee continued in camera.)

(The committee resumed in public.)

The Chair: Good morning, everyone. It's my plan this morning to step down as chair. It has been a pleasure to be the chair of this committee, and I will remain on this committee. We need to elect a new chair. I believe someone is here to make a motion regarding that.

Senator Dean: Chair and members, I move that Mary Coyle become Chair of the Standing Senate Committee on Energy, the Environment and Natural Resources.

The Chair: We have a motion on the floor. All in favour?

Hon. Senators: Agreed.

The Chair: Contrary minded?

I declare the motion carried. I will step down from the chair and welcome our new chair to this office.

Senator Mary Coyle (*Chair*) in the chair.

The Chair: Good morning, everyone. I just wanted to say a few words before we go back in camera and get on with the business of the day, which I promise we'll be doing in very short order.

I want to, first, thank all of you for your confidence and for supporting me as your new chair. I think I've been able to speak with almost every one of you. As I said to those whom I have met with — and will say to those whom I have not yet had a chance to have a conversation with — I'd like to meet with each of you between now and when we come back in the fall so that I get a good sense of your interests and goals and your experience with this committee and seek your advice before we move into the fall session. I look forward to that.

TÉMOIGNAGES

OTTAWA, le jeudi 18 juin 2026

Le Comité sénatorial permanent de l'énergie, de l'environnement et des ressources naturelles se réunit aujourd'hui, à 8 h 3 (HE), à huis clos, pour examiner, afin d'en faire rapport, la question de l'industrie du pétrole extracôtier de Terre-Neuve-et-Labrador; en séance publique, pour élire le président du comité; et, à huis clos, pour examiner, afin d'en faire rapport, l'industrie du pétrole extracôtier de Terre-Neuve-et-Labrador.

La sénatrice Joan Kingston (*présidente*) occupe le fauteuil.

(La séance se poursuit à huis clos.)

(La séance publique reprend.)

La présidente : Bonjour à tous. J'ai l'intention ce matin de quitter mes fonctions de présidente. Ce fut un plaisir de présider ce comité, et je continuerai à en faire partie. Nous devons élire un nouveau président. Je crois que nous avons quelqu'un ici pour présenter une motion à ce sujet.

Le sénateur Dean : Madame la présidente et chers membres, je propose que Mary Coyle devienne présidente du Comité sénatorial permanent de l'énergie, de l'environnement et des ressources naturelles.

La présidente : Nous sommes saisis d'une motion. Tous ceux qui sont pour?

Des voix : D'accord.

La présidente : Y a-t-il des voix contre?

Je déclare la motion adoptée. Je vais quitter le fauteuil et souhaiter la bienvenue à notre nouvelle présidente.

La sénatrice Mary Coyle (*présidente*) occupe le fauteuil.

La présidente : Bonjour à tous. Je souhaitais simplement dire quelques mots avant que nous ne reprenions nos travaux à huis clos et que nous passions à l'ordre du jour, ce que nous ferons, je vous le promets, dans les plus brefs délais.

Je tiens tout d'abord à vous remercier tous de votre confiance et de votre soutien dans mes nouvelles fonctions de présidente. Je pense avoir pu m'entretenir avec la quasi-totalité d'entre vous. Comme je l'ai dit à ceux que j'ai rencontrés — et comme je le dirai à ceux avec qui je n'ai pas encore eu l'occasion de m'entretenir —, j'aimerais rencontrer chacun d'entre vous d'ici à la rentrée, afin de bien cerner vos intérêts, vos objectifs et votre expérience au sein de ce comité, et de solliciter vos conseils avant d'entamer la session d'automne. Je m'en réjouis d'avance.

I also want to thank very much, on behalf of all members of this committee, our former chair, Senator Joan Kingston, for her leadership through some very important work that we've undertaken together. A very sincere thanks to you, Senator Kingston.

Hon. Senators: Hear, hear!

The Chair: Without further ado, we will suspend briefly to move in camera.

(The committee continued in camera.)

Je tiens également à remercier très chaleureusement, au nom de tous les membres de ce comité, notre ancienne présidente, la sénatrice Joan Kingston, du leadership dont elle a fait preuve tout au long des travaux très importants que nous avons menés ensemble. Un grand merci à vous, sénatrice Kingston.

Des voix : Bravo!

La présidente : Sans plus tarder, nous allons suspendre brièvement la séance pour passer à huis clos.

(La séance se poursuit à huis clos.)
